
Протокол № 3 

засідання Ради роботодавців 

Сумського державного педагогічного університету  

імені А.С. Макаренка 

06 жовтня 2022 року 

 

Присутні: Тихенко Л.В. – директор обласного центру позашкільної освіти  

та роботи з талановитою молоддю; Білокобильська Л.Б. – директор 

Лебединського педагогічного коледжу імені А.С. Макаренка; Бондар С.О. – 

суддя Сумського окружного адміністративного суду, кандидат юридичних 

наук, заслужений юрист України; Борисенко Т.Д. – директор навчально-

виховного комплексу: «Загальноосвітня школа І ступеня-дошкільний 

навчальний заклад № 11 «Журавонька» Сумської міської ради; Гончаренко 

В.М. – директор класичної гімназії Сумської міської ради; Домінас В.М. – 

директор центральної клінічної лікарні Сумської міської ради; Есманов О.М. – 

начальник відділу контролю у галузі освіти, науки, спорту та інформації 

Управління Північно-Східного офісу Держаудитслужби в Сумській області; 

Мартиненко С.О. – заступник начальника управління виробничої сфери, 

екології та енергозбереження, начальник відділу екології, енергозбереження та 

розрахунків за енергоносії Сумської міської ради; Мотречко В.В. -   заступник 

міського голови з питань діяльності виконавчих органів ради; Сущенко О.М. – 

директор Сумського обласного центру комплексної реабілітації для дітей та 

осіб з інвалідністю; Юдін М.М. – директор Сумського театру для дітей та 

юнацтва; Шевченко А.М. – керівник апарату Зарічного районного суду  

м. Суми; Христій Ю.Г. – директор державного професійно-технічного закладу 

«Білопільське вище професійне училище».             

Запрошені: Лянной Ю.О. – ректор Університету; Пшенична Л.В. – перший 

проректор Університету; директори  стейкхолдери  та гаранти освітніх 

програм, члени студентського самоврядування. 

Засідання проведено у відео режимі  на платформі ZOOM. 

 

Порядок денний: 

1. Організація практичної підготовки та стажувань  здобувачів вищої 

освіти передвипускних і випускних курсів на базах  закладів освіти, 

підприємств, установ та організацій під час воєнного стану. 

Пшенична Л.В., Ємець І.В. 

2. Про організацію навчання для здобуття вищої освіти за дуальною 

формою навчання. 



Пшенична Л.В., Міронець Л.П., Домінас В.М. 

3. Про проведення серії гостьових лекцій/практичних занять/майстер-

класів, спільних семінарів та тренінгів. 

Кондратюк С.М., Тихенко Л.В. 

4. Різне. 

По першому питанню 

СЛУХАЛИ: першого проректора Університету проф. Любов 

Пшеничну, яка проінформувала членів Ради роботодавців про складні умови 

організації практичної підготовки здобувачів вищої освіти в умовах воєнного 

стану та звернулася до членів ради роботодавців щодо надання можливості 

проходження практики студентам в ан-лайн режимі, запевнивши членів Ради 

про дотримання всіх висунутих ними вимог та якісного виконання завдань.  

ВИСТУПИЛИ: завідувач практики Університету Ємець І.В., яка 

запропонувала членам Ради ознайомитися з проєктом Договору про 

співпрацю та внести в нього доповнення, зміни тощо. 

Юрій Лянной, який звернувся з пропозицією щодо можливості розгляду 

працевлаштування випускників магістратури з січня 2023 року та запросив на 

засідання екзаменаційних комісій щодо захисту кваліфікаційних робіт, щоб 

мати уявлення про випускника. 

Віра Мотречко, яка підтримала ініціативу Університету щодо надання 

першого робочого місця випускникам та участь у засіданнях екзаменаційних 

комісій щодо захисту кваліфікаційних робіт. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 14; «Проти» - 0; «Утрималися» - 0. 

УХВАЛИЛИ: 1. Інформацію першого проректора Любові  Пшеничної 

взяти до відома. 

2. Опрацювати можливість проходження виробничої практики студентів 

в он-лайн режимі та рекомендувати керівникам інших установ та закладів 

освіти. 

3. Надавати першочергове право працевлаштування випускникам 

Університету. 

По другому питанню 

СЛУХАЛИ: першого проректора Університету проф. Любов Пшеничну, 

яка проінформувала членів Ради роботодавців про форми отримання вищої 

освіти в тому числі і за дуальною формою, яка на сьогодні є дуже 

актуальною, адже здобувачі навчаються он-лайн, тому можуть бути 

корисними в закладах освіти, на виробництві, у сфері послуг, надавати як 



волонтерську, так і практичну психологічну допомогу, можуть замінити 

відсутніх основних працівників. 

ВИСТУПИЛИ: Віра Мотречко, яка запросила здобувачів вищої освіти у 

волонтерські організації щодо надання психологічної допомоги. 

Тетяна Борисенко, яка запросила студентів на заміщення посад 

вихователів та учителів початкових класів з оформленням дуальної форми 

здобуття вищої освіти на час відсутності основних педагогічних працівників 

та гарантувала їм перше робоче місце після завершення навчання. 

Олена Сущенко, Микола Юдін, Юрій Христій, Людмила Міронець, 

Валентина Домінас які подякували Університету за співпрацю та підтримала 

Т.Борисенко,  запропонували робочі місця для здобувачів освіти та 

звернутися до членів експертних рад стейкхолдерів підтримати ініціативу та 

сприяти працевлаштуванню та навчанню за дуальною формою здобуття 

вищої освіти. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 14; «Проти» - 0; «Утрималися» - 0. 

УХВАЛИЛИ: 1. Звернутися  до керівників підприємств, установ, 

закладів освіти щодо організації навчання здобувачів вищої освіти за 

дуальною формою здобуття вищої освіти. 

2. Забезпечувати студентів першим робочим місцем на час відсутності 

основних працівників. 

По третьому питанню 

СЛУХАЛИ: директора навчально-наукового інституту педагогіки і 

психології  Світлану Кондратюк та директора обласного Центру 

позашкільної освіти  та роботи з талановитою молоддю Ларису Тихенко, які 

підтримали ініціативу Університету щодо більш широкого залучення членів 

Ради роботодавців, членів експертних рад стейкхолдерів та провідних 

фахівців підприємств, установ, закладів освіти щодо залучення їх до 

підготовки висококваліфікованих спеціалістів та запропонували цікаві 

шгостьові лекції, практичні заняття викладати у вільний доступ для 

перегляду іншим здобувачам. 

ВИСТУПИЛИ: Юрій Христій, Любов Білокобильська, які виявили 

ініціативу щодо такої співпраці. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 14; «Проти» - 0; «Утрималися» - 0. 

УХВАЛИЛИ: 1. Доручити першому проректору Університету Любові 

Пшеничній скласти графік лекцій членів Ради роботодавців та членів 

експертних рад стейкхолдерів для студентів Університету. 



2. Доручити директорам навчально-наукових інститутів  та деканам 

факультетів викладати цікаві лекції для вільного доступу студентів на своїх 

веб-сторінках.  

 

Голова Ради                                                       Лариса Тихенко 

Секретар Ради                                                    Олена Сущенко 

 

 


